
Zápis z VČ schůze konané dne 07. 12. 2013  ve 12, 00 hod. v Prostějově 

 
Přítomní:     Zbraněk Miloslav, Foltýn Stanislav, Šujan Ladislav, Mejzlík Jiří, Kubánek Antonín, Blažek Josef, 

Melcr Miroslav, Slovák Alois, Hénik Radoslav, Brabec Jaroslav, Novák Miroslav, Kaiser 
Michal, Grígeľ Pavol   

Hosté:         PhDr. Jirků Jan – posuzovatel králíků, MVDr. Martinec Miloslav Ph.D. – za ÚOKK 
Nový člen:     Navrátil Václav 
Omluven:    Šťastný František – nemoc  
 

 Program: 
1. Zahájení 
2. Odstoupení člena výboru a člena revizní komise klubu 
3. Doplňující volby do výboru a revizní komise klubu 
4. Zpráva předsedy klubu 
5. Zpráva pokladníka klubu 
6. Zpráva registrátora klubu 
7. Vystoupení hostů 
8. Přijetí nových členů 
9. Vyhodnocení speciální výstavy  - Prostějov 2013 
10. Diskuze 
11. Usnesení 
12. Závěr 

                      Členská schůze jednohlasně schválila program schůze a usnesla se na přímé volbě do výboru a 
revizní komise klubu Mbh.  
 

Ad1) Př. Zbraněk  přivítal všechny přítomné členy klubu a hosty  a zahájil schůzi. 
 

Ad2) Př. Stanislav Foltýn na vlastní žádost odstoupil z výboru klubu. 
 Př. Jiří Mejzlík na vlastní žádost odstoupil z revizní komise.  

 
Ad3) Proběhla doplňující volba do výboru. Navržení kandidáti př. Jiří Mejzlík, př. Michal Kaiser. 
Členská schůze přímou volbou jednohlasně zvolila kandidáty Jiřího Mejzlíka, Michala Kaisera  za členy 
výboru.  
 Proběhla doplňující volba  do revizní komise. Navržený kandidát př. Stanislav Foltýn. 
Členská schůze přímou volbou zvolila kandidáta Stanislava Foltýna za člena revizní komise. 
Př. Grígeľ se dotázal zda někdo z přítomných má připomínku k průběhu voleb. Bez připomínek přítomných.  
 
Ad4) Zpráva předsedy klubu př. Miloslava Zbraňka - viz příloha 
 
Ad5) Zpráva pokladníka klubu př. Ladislava Šujana – viz příloha 
 
Ad6) Zpráva registrátora klubu př. Miloslava Zbraňka  - viz příloha 
 
Ad7)   Př.  PhDr. Jan Jirků zhodnotil právě skončenou speciálku:   
* v pozici 1. hmotnost – nejsou závažnější nedostatky, většina dospělých králíků se váhově pohybuje spíše v 
rozpětí 3,30 až 3,50 kg  
* v pozici 2. tvar – běžné problémy, avšak ne ve velké míře: mírně vystouplé hrboly kyčelních kostí, 
rozmáhají se ovšem náběhy na sraženou záď, pozor na tuto vadu  
* v pozici 3. typ – bez potíží, ale je zapotřebí se zamyslet nad tím, zda chtít typ králíka novozélandského 
bílého, který by na toto plemeno byl příliš extrémní. Zcela souhlasím s návrhem výroční členské schůze 



požádat ÚOKK o doplnění přípustných vad ve 3. pozici o poznámku „typ připomínající typ králíka 
novozélandského bílého, a to včetně hlavy a uší“. 
* v pozici 4. srst – je důležité si uvědomit, že jednou ze základních myšlenek při šlechtění plemene Mbh byl 
důraz na kvalitu srsti, proto je nezbytné srst posuzovat přísně, uplatňovat i vyšší srážky bodů za srst méně 
pružnou, jemnější i za její zplstění na určitých partiích  
* v pozici 5. barva krycího chlupu, očí a drápů – je zapotřebí eliminovat náznaky černopesíkatosti, zajisté to 
bude běh na dlouhou trať, ale dobrý tým klubu to zvládne  
* v pozici 6. barva podsady – jedním slovem výborná u všech králíků  
* v pozici 7. péče a zdraví – králíci byli svědomitě připraveni  
 

Dále se vyjádřil, že mu bylo ctí na speciální výstavě už poněkolikáté posuzovat, je to pro něj každoroční 
předvánoční radost. Letos se navíc v plné výši vzdal nároku na proplacení cestovného, aby ušetřil 
klubovému rozpočtu. Chtěl by z tohoto postupu učinit tradici do dalších let, aby byly náklady klubu na 
posuzovatele co nejnižší.  
 

Př. MVDr. Martinec Miloslav Ph. D. poděkoval za milé přijetí. Vyslovil radost, že se může zúčastnit  
speciálky klubu Mbh. Pracovní zaneprázdněnost mu neumožnila se zúčastnit častěji, i když to měl vícekrát 
v úmyslu. Vyjádřil podporu při šlechtění Mbh. Klub odvedl kus práce při zušlechťování Mbh, je znatelný 
posun v před. Zvlášť vyjádřil uznání práce př. Zbřaňka, neúnavného funkcionáře a propagátora plemene, 
jenž je jedním z chovatelů, kteří stáli u zrodu klubu Mbh. U králíků Mbh se stále projevuje původ šlechtění 
nižší hmotností. Nasvědčuje tomu i počet mláďat ve vrzích, kde spíše inklinuje k malým plemenům, než 
jaký průměr se udává u středních plemen. Vychází z dlouhodobého průměru. Ideální hmotnost pro typ Mbh 
je kolem 3,5 kg. Závěrem svého příspěvku poděkoval př. Zbraňkovi a př. Šujanovi za poskytnutá zvířata pro 
Výzkumný ústav živočišné výroby, v.v.i. v Praze Uhříněvsi. 
 
Ad8) Přijetí nových členů. Př. Zbraněk představil žadatele o členství: 
 Václav Navrátil, Troubky 64; 768 02 Zdounky 
 Lenka Kadeřábková, Bosyně 25;  277 24 Vysoká 
 

Př. Grígeľ vyjádřil nesouhlas s příjímáním nových členů, kteří nejsou přítomni na schůzi. Vstup do 
klubu je dobrovolný, vstoupení by mělo být považováno za čest. Neúčast na schůzí, kde je zájemce přijímán 
za člena, považuje za projev velice malého zájmu o klub.  Navrhl hlasování o přijetí každého zájemce o 
členství zvlášť. Členská schůze tento návrh přijala.  
 Václav navrátil – jednohlasně 
 Lenka Kadeřábková -  pro 13, proti 0, zdržel se 1 
 

Př. Zbraněk informoval o stavu členství př. Josefa Hegra. Jeho zdravotní stav se zhoršil a už nebude 
registrovat a vystavovat. Navrhuje př. Hegra za čestného člena.  
 
Ad9) Př. Zbraněk předal ceny úspěšným vystavovatelům. 
 
Ad10) Diskuse: 

• př.Kaiser    
o – informace o webových stránkách klubu. Ve spolupráci s př. Grígeľem začala 

aktualizace a údržba klubových stránek. 
o – předal členům klubu informační vývěsnou ceduli základních informací o Mbh, kterou 

lze použít na výstavách u expozic Mbh 
o – informoval členy klubu o možnosti placených stránek, kde nebudou reklamy a je 

možnost ukládání souborů např. word, excel, PDF, to stávající stránky neumožňovaly. 
Jednalo by se zhruba o 500,- ročně. 

• př. Mejzlík – informace o průběhu speciálky v Kolíně. Pěkné prostředí, vstřícnost organizace. 



• př. Grígeľ – přečetl e-mail od předsedy ZO ČSCH Kolín zaslaný ohledně listopadové speciálky. 
Celý text z 5. 11. 2013, 13:17:25 

Dobrý den, pane Grígeľ: Na speciálku Mbh naše organizace věnovala pohár na nejlepší 
kolekci, kde si pan Melcr poručil u výrobce poháru napsat Český mistr klubu Mbh speciální 
výstava Mbh Kolín 2013. Při přebírání pohárů jsem zjistil tento nápis na poháru a odmítl 
jsem celou zakázku pohárů převzít, tento štítek byl potom opraven na původní znění. Dále 
byl uhrazen pohár na nejlepší 1,0 a 0,1 a dvě Čestné ceny. To vše hradí ZO Kolín a na vašem 
klubu nebudeme požadovat žádnou finanční náhradu. Byl bych rád, kdyby nám klub Mbh 
zachoval přízeň a i v příštím roce u nás speciální výstavu pořádal.  Zdraví Jiří Král  
 

Př. Grígeľ přislíbil př. Králi informovat členskou schůzi o vstřícném postoji ZO ČSCH Kolín 
k pořádaní speciálky. Pokud členská schůze potvrdí speciálku v Kolíně, výbor určí odpovědnou 
osobu k jednání se ZO ČSCH Kolín.  

 

• př. Brabec – informoval o expozicích Mbh  na květnové výstavě v Držovicích, dále informoval o 
snaze vytvořit expozici Mbh i v září na výstavě ve Střechovicích, letos tam bylo vystaveno kolem 
20 králíků Mbh. 

• př. Martinec – výstavní podmínky pro uspořádaní klubové expozic lze zapracovat do stanov 
klubu, pak po splnění daných podmínek lze klubovou expozici uspořádat na jakékoliv výstavě 

• př. Kubánek – prý se bude zvyšovat hmotnost Mbh, na hmotnost přes 4 kg 

• př. Grígeľ – hmotnost se zvyšovat nebude, byla snaha jednotlivce o toto zvýšeni ve standardu – 
požadavek je nereálný, došlo by ke změně typu Mbh. Je důležité zachování stávajícího typu Mbh 
v rozmezí ideální váhy 3,5 – 3,7kg. Je pravdou, že evropský vzorník z roku 2012 uvádí hmotnost 
3,5-4,5 kg. Proti tomu v roce 2013 podal výbor klubu odvolání k ÚOKK. Stav věci je v řešení 
(podobně jsou na tom i jiné kluby národních plemen). Pro informaci – Slovenský vzorník pro 
posuzování králíků z roku 2009 i nový z roku 2013 uvádí shodnou hmotnost 3,30 – 4,00 kg 
s možností srážkou bodů za vyšší hmotnost 4,01 – 4,25 kg. 

• př. Grígeľ požádal př. Melcra, aby se omluvil za svůj projev z února 2013, nebo prokazatelně 
doložil své tvrzení 

• p. Melcr se odmítl omluvit 

• př. Grígeľ poznamenal, že př. Melcr podváděl při speciálce v Kolíně a své králíky vystavil na 
vnučku 

• p. Melcr oponoval, že vnučce králíky prodal 

• př. Grígeľ dále trval na tom, že př. Melcr podvádí a falšuje registraci králíků. Jako poradce chovu 
by př. Grígeľ nesouhlasil, aby byl př. Melcrovi uznán plemenných chov – důvody: 

� probíhající kárné řízení v ZO Kolín – kvůli 
registraci 

� plemenný chov by měl být vrchol 
plemenářské práce, což není u chovu kde 
průměr registrace je 1,6 králíka na vrh 

� králíci z daného chovu nejsou typickými 
představiteli plemene Mbh 

• př. Grígeľ – o uznávání vyšších plemenářských chovů jako plemenných, regeneračních by měl 
žádat chovatel v dostatečném předstihu tak, aby se k tomu vyjádřil výbor klubu 

• př. Šujan – jak bylo avizováno již na výboru klubu, je předložen návrh na zvýšení klubového 
členského příspěvku na 200Kč/rok s platností od 1.1.2014 

• př. Grígeľ – členové klubu požadují po výboru klubu, aby výbor našel způsob jak usměrnit 
šlechtění králíků Mbh,  aby se zabránilo směřování k typu Nb.  Lze požádat ÚOKK o doplnění 
standardu v 3. pozici typ.  Hlasování: pro 13, proti 1, zdržel se 0 

• př. Grígeľ – již pro dnešní speciálku byl použit katalog, v kterém je kolonka „ Tetování rodičů, 
Chovatel“ . Dle toho pak bude sestavená i přihláška. Podrobnosti budou postupně zveřejňovány 
na klubových webových stránkách.  Uvažuje se o tom, že na speciálce by soutěžili jenom 



čtyřčlenné kolekce a tříčlenné kolekce z důvodu zvýšení plemenářské práce v rámci plemene.  
Stejně tak se připravují i stanovy, jichž pracovní verze bude zveřejněna na klubových stránkách. 
Bude možné zasílat připomínky jak ke znění stanov klubu, tak i ke znění přihlášky.  

• př. Zbraněk – upozornil na své poslední volební období ve funkci předsedy klubu, proto 
doporučuje členům klubu uvažovat o předsedovi v dalším volebním období.  

 
Ad11) Usnesení: 

1. VČS bere na vědomí: 
a. zprávu předsedy klubu př. Miroslava Zbraňka 
b. zprávu pokladníka klubu př. Ladislava Šujana 
c. zprávu registrátora klubu př. Miroslava Zbraňka 

2. VČS schvaluje: 
a. doplňující volbu do výboru klubu  
b. doplňující volbu do revizní komise 
c. doporučení členské schůze výboru zvolit za jednatele klubu př. Jiřího Mejzlíka  
d. výši členského příspěvku pro rok 2014, a to na 200 Kč 
e. placenou verzi klubových webových stránek, za něž odpovídá př. Michal Kaiser, cena 

do 600Kč vč. DPH. 
3. VČS ukládá: 

a. uspořádat expozici Mbh v Držovicích při květnové výstavě v roce 2014 
b. speciální výstavu v Kolíně 
c. výboru určit termíny pro speciálky v roce 2014 
d. uhradit členské příspěvky do 30. 3. 2014 
e. př. Grígeľovi zpracovat stanovy klubu Mbh a předložit je ke schválení na výroční 

členské schůzi  
f. př. Grígeľovi a výboru zpracovat návrh na doplnění standardu Mbh  
g. výboru klubu zajistit členskou schůzi při speciálce v Kolíně  
h. členům klubu aktivně vystavovat dle svých možností 
i. všem členům registrovat výhradně přes klubového registrátora 
j. revizní komisi provést revizi hospodaření do nejbližší výborové schůze  

 
Zpráva zapisovatele – přítomných členů 14, schůze je usnášení schopná.  
   Usnesení z výroční členské schůze dne 7. 12. 2013 bylo jednohlasně schváleno.  
 

Ad12) Závěr 
 - předseda poděkoval přítomným za práci pro klub, popřál zdraví a štěstí do nového roku a chovatelské 
úspěchy v nastávající chovné a výstavní sezoně  

 
 
Zapsal : Grígeľ Pavol   

Ověřil : Kaiser Michal, Brabec Jaroslav 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Vážení přátelé, 

ve svém vystoupení budu stručný, protože jste průběžně informováni prostřednícím IZ klubu a také 

na webových stránkách klubu. 

Činnost klubu byla realizována dle usnesení poslední VČS. Výstavní akce se uskutečnily  v Držovicích 

a Střechovicích na Prostějovsku, speciálka Mbh se konala v Kolíně. Početné bylo i zastoupení na 43. 

CVMK v Lysé nad Labem, kde bylo vystaveno 37 králíků pěti členů klubu, nejvíce vystavil př. Bičák a 

získal i mistra ČR. Zastoupení bylo i na celostátní výstavě v Lysé nad Labem v listopadu. Na výstavě 

Moravy a Slezska bylo vystaveno sedm králíků Mbh. Nižší počet zde vystavených králíků určitě 

ovlivnila i nadcházející speciální výstava v Prostějově, která se konala týden na to. Je škoda, že na 

výstavě Moravy a Slezska bylo zastoupení plemene málo početné.  

Výbor klubu se sešel čtyřikrát, přičemž jsme řešili přípravu a zajištění výstav, které pořádá nebo 

podporuje klub. Bohužel jsme byli nuceni řešit a zaujmout stanovisko k nechovatelskému jednání př. 

Bc. Melcra, který nevybíravým způsobem na únorovém výboru hodinovým projevem napadl členy 

výboru klubu Mbh př. Grígeľa a hlavně mne. Jsem chovatelem od školních let,  byl jsem členem klubů 

ČV a A, které byly a jsou na vysoké úrovni chovatelské činnosti. Za svou celoživotní chovatelskou praxi 

jsem se nesetkal s tím, aby chovatel naprosto vymyšleným obviněním a věcmi, o kterých nemohl nic 

vědět , urážel mne i členy výboru. Tento politování hodný dopis rozeslal v mnoha vydáních, kde bylo 

bezpočet urážek, posuzovatelům a řadě funkcionářům svazu a ÚOKK. Nejsem vůbec rád, že na tento 

nepochopitelný incident musím reagovat a nechtěl bych, abychom něčím takovým promarňovali 

dnešní výroční členskou schůzi. Doufám, že se zachová jako chlap a všem se omluví. Je jisté, že svými 

pomluvami a urážkami mne chtěl jako chovatele zlikvidovat. 

Řešili jsme i dopisy od ZO ČSCH Kolín, kde s Bc. Melcrem bylo zahájeno kárné řízení. Je pravda, že 

vystavuje v Kolíně, kde obsazuje dvě třetiny vystavených Mbh. V listopadu na celostátní výstavě 

údajně získal plemenný chov na králíky plemene Mbh, klub zatím informován nebyl.  

Je nutné vyzvednou, že vystavuje většina členů klubu, ať už na celostátních, klubových či 

regionálních výstavách. Chtěl bych přivítat nové členy př. Kadeřábkovou z Vysoké a př. Navrátila 

z Troubek u Kroměříže. Byl bych rád kdyby v diskuzi svoje návrhy a zkušenosti zveřejnili.  

Krátce k činnosti klubu v roce 2014. Výstavní činnost zůstává stejná, budeme se snažit o další 

rozvoj králíků Mbh a zlepšovat činnost klubu ve všech jeho aktivitách. Přivítáme nápady a iniciativu  

od členské základny. Příkladem může být iniciativa př. Brabce při uspořádaní květnové expozice 

v Držovicích a zářijové ve Stařechovicích.  ZO ČSCH Kolín nás žádá o setrvání klubu Mbh v pořádaní 

speciálních výstav v Kolíně. Důležitá je i prezentace Mbh na celostátních výstavách.  

Přeji všem do dalších let hodně chovatelských úspěchů a především pevné zdraví.  

 

                                                                                            Miloslav Zbraněk 

 

V Prostějově 7.12.2013    
 



 

Zpráva o registraci klubu Mbh do 7. prosince 2013 

            

Registrace v CPKK   Registrace přes klub   

Jméno kusů vrhů   Jméno kusů vrhů   

Brabec 12 3 4,0  Kubánek 17 3 5,7  

Šujan 23 5 4,6  Melcr 53 34 1,6  

Foltýn 5 2 2,5  Blažek 30 10 3,0  

Zbraněk 30 8 3,8  Kaiser 15 3 5,0  

Slovák 35 8 4,4  Karger 8 4 2,0  

Bičák 77 16 4,8  Šťukavec 6 1 6,0  

Novák 7 1 7,0  Melcrová 4 1 4,0  

Hegr 10 7 1,4       

Hénik 5 1 5,0       

Pištěk 8 2 4,0       

Mejzlík 17 3 5,7       

celkem: 229 56 4,1  celkem: 133 56 2,375  

          

Celkem bylo k 7. prosinci registrováno:  362   

Celkový počet vrhů: 112   

Celkový průměr ks/vrh na plemeno: 3,23   

 


